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I ove godine potrudili smo se zabilježiti aktualnosti tijekom 
školske godine. Godine koja je u mnogočemu drukčija od 
prethodnih. Naš vremeplov je započeo u rujnu uobičajenim 
tijekom, ali u ožujku naglo stao jer nas je iznenadila pandemija 
koronevirusa.

Rujan smo započeli ekskurzijskim putovanjem u Španjolsku, djelovali 
ekološki osviješteno, sudjelovali na manifestacijama, posjetili kazalište, 
osvajali županijske nagrade likovnim i literarnim radovima. Aktivno 
surađivali s društvenom zajednicom, od Gradske vijećnice do humanitarnih 
organizacija. Sudjelovali na predavanjima, radionicama, športskim 
natjecanjima, izletima. Maškarali se, a  u posebnom ozračju obilježili 
advent.  Družili se, zabavljali, učili jedni od drugih…Unatoč izvanrednoj 
situaciji nismo se dali zbuniti i nastavili smo pratiti školske aktivnosti 
koje su se ovoga puta odvijale tijekom nastave na daljinu.  I ovaj izazov 
smo uspješno svladali vrijedno prikupljajući sve virtualne događaje našeg 
rada. 

Ne želimo sve otkriti jer vama prepuštamo da istražite našu Riznicu. 
Nadamo se da će vam se svidjeti naš časopis jer smo se zaista 

potrudili sve lijepe trenutke ugraditi u njega. Zahvaljujemo svima koji 
su doprinijeli realizaciji da bi naš časopis i ove školske godine izišao.

P.S. Od ove školske godine pokrenuli smo Facebook i Instagram 
stanicu. Zapratite nas i zavirite u galeriju u kojoj se nalazi još  fotografija 
i videozapisa pohranjenih tijekom školske 2019./20.

 Do novog broja. 
                                                                                                             Pozdrav! 
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Kada smo sve događaje pohranili u 
Riznicu, zamolili smo našu ravnateljicu Ivanu 
Novak da ju intervjuiramo. Uputimo nekoliko 
pitanja o nastavnoj godini 2019./2020. koja 
je iza nas. Uvijek susretljiva primila nas je u 
ured i odgovorila na naša pitanja.

• Budući da niste davno napustili rad 
nastavnika, nedostaje li Vam rad u učionici?

 Naravno, biti nastavnik nije posao, to je 
poziv. Voliš svoj „posao“ i uživaš u svakom 
novom danu, a svaki je različit i jedinstven. 
No, dopunskim  radom s učenicima, ali i 
kroz druge aktivnosti uspijevam makar na 
jedan način  to nadomjestiti.

• Ovogodišnju Riznicu smo osmislili 
kao vremeplov.  Koji biste događaj istaknuli 
u ovoj nastavnoj godini? 

Teško je istaknuti samo jednu aktivnost ili događaj. Krenuli 
smo dobro i pozitivno, željeli smo uvesti aktivnosti koje bi postale 
svojevrsna tradicija…no možda advent u školi, svakodnevna 
druženja uz pjesmu i čaj, ostvarena i planirana putovanja i 
jednodnevne izlete, rad sekcija i pripreme za Dan škole. Svakoj od 
aktivnosti treba dati pozornost. Mnogo se radilo i na obnovi škole, 
hola, učionica, sve u skladu s mogućnostima. U tijeku je opremanje 
još jednog informatičkoga kabineta i fono kabineta. Uređivalo se 
i školsko dvorište…

Imamo još planiranih aktivnosti i ideja, no veliki problem nam 
predstavlja nedostatak sredstava. Oformili smo i školski tim 
nastavnika koji prate i pišu projekte. Prvi projekt smo uspjeli i 
dobiti, a njegova realizacija planirana je u sljedećem razdoblju.

• Godinu 2019./20. pamtit ćemo svi i po online ili nastavi na 
daljinu. Učenici i roditelji su zadovoljni. Je li bilo teško sve 
organizacijski posložiti? 

Zadovoljni smo svi te iznimno zahvalni i ponosni  na naše 
učenike, nastavnike i roditelje.  Mi smo uistinu preko noći, sami, 
morali iznaći način kako organizirati nastavni proces na daljinu, 
bez ijednog sata edukacije i uzimajući u obzir činjenicu da veliki 
broj naših učenika ne posjeduje osnovnu opremu za ovakav oblik 
nastave, a to je računalo ili tablet. Znali smo da ne će biti lagano i 
bili smo spremni na sve poteškoće s kojima ćemo se zasigurno 
morati susresti. No, zajedno s našim učenicima, 16. ožujka 2020., 
krenuli smo u jednu veliku „avanturu“ zvanu nastava na daljinu. 

I uspjeli smo, međusobnom suradnjom i pomoći, stigli smo do 
cilja. 

Od prvoga dana, osnovna zadaća i cilj svakog od nas zaposlenih 
u Srednjoj ekonomskoj školi Joze Martinovića bilo je očuvati fizičko 
i mentalno zdravlje svih naših učenika, a uspjeli smo u potpunosti 
ostvariti i obrazovni dio, naravno u skladu s prilikama i mogućnostima 
u kojima smo se našli.

Ovim putem još jedanput čestitam svima, i učenicima i 
nastavnicima, ali i našim roditeljima i skrbnicima bez čije suradnje 
ne bismo uspjeli u svemu ovome. 

• Od iduće školske godine u ponudi je novi smjer poslovna 
informatika. Recite nam nešto o njemu?

Točno, prateći realne potrebe tržišta, uveli smo novo zanimanje, 
ekonomist - poslovna informatika. U posljednje je vrijeme osobito 
izražena potreba za stručnjacima u poslovnoj informatici koji osim 
dobrog poznavanja područja ekonomije i menadžmenta, poznaju 
mogućnosti primjene informacijskih tehnologija u poslovnim 
procesima, a ujedno posjeduju znanje i sposobnost neposredno 
sudjelovati u aktivnostima razvoja poslovnih informacijskih sustava. 
Prepoznavši taj trend, Srednja ekonomska škola Joze Martinovića 
Mostar u školskoj 2020./2021. uvodi novi smjer – ekonomist - 

poslovna informatika. Cilj programa 
za zanimanje ekonomist - poslovna 
informatika jest stjecanje odgovarajućih 
znanja o strukturi i osnovnim 
elementima poslovnoga procesa, 
razvijanje sposobnosti i usavršavanje 
vještina koje će omogućiti precizno 
prepoznavanje potrebe i pravilan izbor 
tehnologije koja će na primjeren i 
financijsko učinkovit način odgovoriti 
zahtjevima poslovnoga procesa 
primjenom informacijskih tehnologija. 

Učenici stječu znanja iz informatike, ekonomije, menadžmenta 
koja su u skladu s potrebama gospodarstva i društva.

Završivši ovaj program, učenici će, primjerice, moći:
- sudjelovati u projektiranju i provedbi poslovnih    
 informacijskih sustava
- razvijati različite programske aplikacije
- realizirati i održavati različite vrste baza podataka
- obavljati poslove elektroničkog poslovanja, administracije   
 računalnih mreža
- raditi u državnoj upravi i lokalnoj samoupravi i slično.

• Koju biste poruku uputili našim učenicima i  maturantima 
generacije 2016./2020.?

Dragi maturanti, došli ste kao vesela i zaigrana dječica koja su 
kročila kroz  nepoznata vrata, ne znajući što vas čeka. Danas, par 
godina kasnije, iza sebe imate riznicu uspomena, nova iskustva, 
znanje i prijatelje za cijeli život. 

To isto želim i svim učenicima koji će po prvi put sjesti u klupe 
naše škole i želim im srdačnu dobrodošlicu.

Vi,  koji danas zatvarate jednu od svojih životnih stranica, 
vrijedno ste radili tijekom posljednje četiri godine, postizali 
mnogobrojne uspjehe i stjecali znanja i vještine čime ste postali 
ponos svojih roditelja, ali i naše škole. Naučili ste da u životu nije 
sve u duginim bojama i da ne ide uvijek po našem osobnom planu 
te da se planovi mijenjaju i prilagođavaju. I sada, kada krećete u 
neko novo sutra, ponesite sve ono dobro  što smo vam i mi dali. 

Budite od onih koji unaprjeđuju svijet i čine ga boljim, volite 
ono što radite, tražite dok se ne pronađete, ali ne odustajte. Budite 
hrabri i nikada se ne bojte suočiti sami sa sobom. Težite uvijek biti 
najbolja moguća verzija sebe. Učite, sanjajte, putujte, budite dobri 
prijatelji, članovi obitelji, ljudi…ulažite u svoj život. Sv. Augustin  
je rekao: „Da bi mogao druge obasipati suncem, moraš imati sunce 
u sebi“, vi ste naše sunce, svjetlo za sadašnja i buduća vremena, 
nada na kojoj svijet ostaje! Nikada ne zaboravite svoje prijatelje, 
učitelje i stečena  znanja, kao ni trenutke odrastanja koji su vas 
oblikovali.  U svoje osobno ime i u  ime djelatnika Srednje ekonomske 
škole Joze Martinovića Mostar od srca vam želim sve najbolje u 
životu i radu. 

Draga naša djeco, dragi učenici, mladi ljudi – vrata  su vam 
otvorena. Sretno!

Poštovana ravnateljice, hvala Vam u ime svih učenika na 
školskom zvonu od 16. ožujka kojim ste nas budili i notama koje 
ste birali.

U ime maturanata generacije 2016./2020. i novinarske sekcije 
hvala Vam jer ste nam omogućili da uistinu ovo razdoblje pamtimo 
po lijepim stvarima, počevši od ekskurzije u rujnu pa sve do 
svečane podjele svjedodžbi u lipnju.  Želimo Vam puno uspjeha 
u daljnjem radu. 

Razgovarale:  Gabrijela Leventić, IV.b 
  i Marija Vidović, IV.a Biti nastavnik nije  

posao, to je poziv

Ivana Novak, ravnateljica
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MATURANATA GENERACIJE 2016./2020. Subota, 7. 

rujna konačno je 
stigao. Za nas maturante 

poseban vikend jer smo tu večer 
krenuli na ekskurzijsko putovanje. 

Ispratili su nas naši najmiliji, ravnateljica 
Ivana Novak  i profesori. Prepustili su 

nas razrednicima i krenuli smo zajedno 
u nezaboravnu avanturu. Prvo odredište 
bila je Italija -Padova i Verona. Obilazak 

spomenika iz rimskog razdoblja, 
fotografiranje u romantičnoj Veroni, 
prekrasni trgovi i obilazak bazilike 

sv. Ante Padovanskog ostat će 
nam dugo u lijepom 

sjećanju. 

M

ost
ar, Padova, Verona

Gras
ee, Cannes,Nice, G

ardelandSutrašnji dan bio 
je mjesto adrenalina 

i fantazije - Gardeland. Prije 
ulaska u zabavni park godio nam je 

svima capuccino  i kroasani ‘’kod babe’’. 
Ponovno smo prespavali  u Italiji. Obišli smo 
Veneciju, uživali u Trg sv. Marka, promatrali 
gondole s mosta Rialto.  Hvala našem vodiču 
Mislavu Kolaku na izvrsno obavljenom poslu 

jer uistinu smo puno toga naučili i doživjeli na 
zanimljiv način. Hvala i našim razrednicima 

koji su s nama proveli nezaboravno 
desetodnevno putovanje: Draženki 

Penavić, Korneliji Marijanović, Ivani 
Rosić, Ani Šutalo, Viktoru 

Blagojeviću i Karolini 
Vrljić.

Gardeland, Venecija, M
ostar

Milano, Monte Carlo, Španjolska
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HVALA TVRTKI LEDA VODA KOJA NAM JE 
PRISKRBILA OSVJEŽENJE TIJEKOM PUTOVANJA. 

M

ost
ar, Padova, Verona

Oprostili smo se 
od Španjolske i krenuli 

prema Grassu, gradiću u 
Francuskoj,  koji je svjetska 

prijestolnica poznata po parfemskoj 
industriji. Naučili smo kako nastaju 
parfemi i uživali u prezentacijama 

mirisa. Zaustavili smo se u Cannessu. 
Prošetali bulevarom Croisette 
do palače filmskog festivala u 

Cannessu, potom proveli 
večer u Nici. 

Gras
ee, Cannes,Nice, G

ardeland

Sutra smo nastavili 
put Milana, ekonomskog 

središta Italije, grada industrije i 
modnih kuća, ali i bogatoga kulturnog 

naslijeđa. Uživali smo u trgu Milanske katedrale 
i fotografiranju na suncu.  Naravno, nijednu fotku 

nismo objavili na Instagramu! Sljedeće naše odredište 
bio je Monte Carlo, glavni grad druge po veličini najmanje 
država na svijetu. Mjesto luksuza i glamura! U jutarnjim 

satima stigli smo u Španjolsku, Lloret de Mar, turističko mjesto 
udaljeno sat vremena od Barcelone. Iduća četiri dana i noći bili su 
nezaboravni. Obišli smo kulturne znamenitosti Barcelone, uživali 

u diskoteci Tropics, kao i u plažama Sredozemnog mora i iskoristili 
smo bazen u hotelu. Teško je odrediti je li Barcelona ljepša danju ili 
noću? Sagrada Familia, Trijumfalna vrata, Stadion FC Barcelona, 

Placa Espana, Catalun i gotička četvrt, Miramar itd. plijene 
svojom ljepotom i poviješću. Noćni razgled Barcelone je 

poseban! Čarobne fontane, prepoznatljivi simbol Barcelone, u 
kojem voda, svjetlo i glazba igraju predstavu koja ostavlja 

bez daha. Pamtit ćemo i viteški turnir, kokoš koju smo 
jeli sa srednjovjekovnim ‘’manirima’’. Zabavljali se 

uz tradicionalne španjolske plesove i plesali 
do zore.

Milano, Monte Carlo, Španjolska

R NJ 2 1U :A 0 9 .
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U povodu Međunarodnog dana mira, koji se obilježava 
21. rujna, naši učenici članovi ekološke sekcije odlučili su 
urediti školsko dvorište i zasaditi cvijeće. Kao pametni 
mladi ljudi i ekološki osviješteni, shvatili su kako je globalne 
promjene najbolje započeti lokalnim djelovanjem. Zasukali 
su rukave i zajedničkim snagama pokupili lišće, očistili 
dvorište i zasadili biljke. Sadnja biljaka, osim estetske 
dimenzije, nosi i snažnu poruku mira i razvijanja svijesti o 
značaju očuvanja okoliša. Nakon izvrsno obavljenog posla, 
iz dvorišta naše škole uputili su se u posjet svojim vršnjacima 
u Srednju građevinsku školu Jurja Dalmatinca i Srednju 
strojarsku školu Fausta Vrančića, ponijevši prigodne plakate 
s porukama mira koje su sami izradili i prijateljske osmijehe. 
Vodeći se izrekom velikoga mirotvorca Ghandija: „Nema 
puta k miru, mir je put“, naši su učenici pokazali kakav su 
put izabrali i zbog toga smo ponosni na njih!
Antonela Rozić, II. c

Uređivanje 
školskog dvorišta

M
eđ

un
ar

od
ni

 d
an

 m
ira
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Izlet u Nacionalni park Krka

Deseti  jubilarni međunarodni kongres 
nastavnika i profesora njemačkoga jezika 
Bosne i Hercegovine održao se 11. i 12. 
listopada 2019. u Sarajevu. Aktivne sudionice 
bile su i profesorice njemačkoga jezika naše 
škole Ljerka Vrdoljak i Karolina Vrljić.

Pod motom „Pluricentričnost u nastavi 
njemačkog kao stranog jezika“ („DACHL 
im DaF-Unterricht“) kongres je organiziralo 
Udruženje nastavnika njemačkoga jezika 
Bosne i Hercegovine (BHDLV) u suradnji 
sa sarajevskim Prosvjetno-pedagoškim 
zavodom i pod pokroviteljstvom Filozofskoga 
fakulteta u Sarajevu.

Nastavnici i profesori njemačkoga 
jezika imali su priliku poslušati izlaganja 

istaknutih predavača s europskih sveučilišta, 
kao i veleposlanica SR Njemačke i Republike 
Austrije te predstavnika mnogih njemačkih 

i austrijskih institucija u BiH, kao što su 
Goethe Institut BiH, Austrijski institut (ÖI), 
Deutsche Welle (DW), Austrijska jezička 
diploma (ÖSD) i dr.

Program i ukupna organizacija bili su 
na visokoj razini. Osobito su zanimljive bile 
kreativne metodičko-didaktičke radionice 
na kojima su nastavnici imali priliku 
razmijeniti iskustva o aktualnostima na 
području metodike u nastavi njemačkoga 
jezika te obogatiti i usavršiti svoje nastavničke 
kompetencije. Program i ukupna organizacija 
bili su na visokoj razini za što su uvelike 
zaslužni istaknuti članovi BHDLV-a te im 
ovom prilikom zahvaljujemo.

 Karolina Vrljić, prof.

Dan učitelja obilježava se 5. listopada. To 
je prigoda i podsjetnik koliko je važna uloga 
nastavnika za razvoj društva u cjelini, tj. 
obra zova nje .  Obi ljež i l i  smo naš da n 
jednodnevnim izletom s kolegama Srednje 
elektrotehničke škole Ruđera Boškovića.  Posjetili 
smo Nacionalni park Krka. 
Prvo odredište bio je Roški 
slap, šesti, pretposljednji 
vodopad na rijeci Krki. Nalazi 
s e  oko  14  k i lome t a r a 
nizvodno od slapa Miljacka. 
Ime je dobio po tvrđavi Rog, 
od koje danas nema puno 
tragova. Posebno je zanimljiv 
zbog malih kaskada poznatih 
kao Ogrlice, kojima počinje 
sedrena barijera. Uživali smo 
u ljepotama bogate vegetacije, 
mlinova i stupova. Šetnja 
netaknutom  prirodom bila 
je odmor za duh i tijelo. 
Naravno, godio nam je i 
predah za kavu i osvježenje, 
š t o  p o t v r đ u j u  i  n a š e 
fotografije.

DRAGE KOLEGE, SRETAN ROĐENDAN!
Još veselije je bilo jer na današnji dan naše 

kolege Sanja Bevanda i  Zoran Rajič  imaju  

rođendan. Vješto skriveni baloni, pokloni i torta 
bili su iznenađenje koje je uslijedilo nakon 
ukusnog ručka. Nismo ih pitali što su poželjeli 
gaseći svjećice na torti. No, znamo da smo im 
mi poželjeli sve najljepše i još puno rođendana. 

ŠIBENSKA KATEDRALA
U poslijepodnevnim 

sat ima krenuli smo put 
Šibenika. More i sunce 
d o č e k a l o  n a s  j e  u 
K r e š i m i r o v o m  g r a d u . 
Obilazak smo započeli s 
najznačajnijim graditeljskim 
ostvarenjem na tlu Hrvatske 
- Katedralom svetog Jakova.  
Zbog svojih vrijednost i 
katedrala je 2000.  uvrštena 
u UNESCO-ov popis svjetskog 
kulturnog nasljeđa. Gradila 
se više od 100 godina tijekom 
15. i 16. st. u različit im 
stilovima. Pri povratku smo 
navratili do Splita. U autobusu 
se družilo i zapjevalo dok se 
p u t o v a l o .  N a u č e n o , 

ponovljeno, doživljeno s izleta podijelit ćemo s 
našim učenicima u učionici. S radošću iščekujemo 
nova druženja i putovanja. 
Draženka Penavić, prof. Renata Jakovljević, prof.

Na X. međunarodnom kongresu nastavnika i profesora njemačkoga jezika BiH

MJESEC  
HRVATSKE 
KNJIGE

Mjesec hrvatske knjige 
manifestacija je kojom se 
od 15. listopada do 15. 
studenoga, nastoji na 
nac iona l noj ,  a l i  i  na 
lokalnim razinama govoriti 
o knjizi, promicati čitanje 
te na različitim programima 
okupljati sve one koje knjiga 
istinski zanima. U predvorju 
smo postavili kutiju u koju 
su učenici i profesori 
ubacivali papiriće na kojima 
su napisali naslov najdraže 
knjige. Zahvaljujemo svima 
koji su sudjelovali.

TL DPS 2 1OI :A 0 9 .
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Dana 18. listopada u 
našoj školi smo 

obilježili Dan kravate. 
Ovaj događaj su 
ogranizirali naši 

maturanti 4.a, 4.b i 4.c 
odjela, uz potporu 

profesorice Kornelije 
Marijanović. Bili su zaista 
kreativni i praktični pa su 
nas odlučili naučiti vezati 
kravatu. Veselu radionicu 

održali su u učionici Znanje, 
pripremili puno šarenih kravata 

i zabava je mogla početi. 
Odgovorno tvrdimo da su svi koji 
su nazočili naučili vezati kravatu 

ili poboljšali svoju tehniku. Kravata 
je dekorativni odjevni predmet, 

oblika vrpce, koji se nosi oko vrata 
provučen ispod ovratnika košulje, 
izrađen od svile ili nekog drugog 
materijala. Kao izvorni hrvatski 

proizvod, raširila se Europom u 17. 
stoljeću,  a zasluge se pripisuju hrvatskim 

vojnicima koji su se borili u 
Tridesetogodišnjem ratu na kojima je 

postala prepoznatljiv modni detalj. Među 
prvima su je prihvatili modno osviješteni 

Francuzi, pa u njihov jezik dolazi pod nazivom 
„cravate“. Hrvatski sabor 2008. iskazao je 

kravati posebnu počast proglasivši 18. listopada 
Danom kravate. Od tada se Dan kravate svake 

godine 18. listopada svečano obilježava kao 
Svjetski dan kravate u Hrvatskoj, a tijekom 

proteklih godina njegovo je obilježavanje započelo u 
raznim dijelovima svijeta. Na današnji je dan 2003. 

izvedena spektakularna instalacija Kravata oko Arene 
u Puli. Tom instalacijom, s najvećom kravatom na 

svijetu, simbolički je povezano antičko i suvremeno 
doba, a crvenom bojom kravate svijetu je upućena 

poruka ljubavi i suživota među ljudima i 
narodima. Preko televizijskih postaja, 

instalacija Kravata oko Arene 
postala je vrhunski svjetski 

spektakl, koji je vidjelo 
više od milijardu 

ljudi.

DAN KRAVATE  
U NAŠOJ  

ŠKOLI

Dragana Prusina i 
Nikolina Buhač, IV.b

Pažnja, pažnja, obavijest važna.
Dragi profesori i kolege, vezati kravati je 

lako. Vjerujte, može naučiti svatko.
Stoga, dođite nam u petak, 18. listopada   

2. i 3. sat u učionicu Znanje. Dobro  
raspoloženje ponijeti, zajedno ćemo se  

družiti, nove vještine naučiti i Dan kravate 
obilježiti.

Dobro nam došli.
Učenici PZV-a 4.a, 4.b i 4.c



Riznica

9TL DPS 2 1OI :A 0 9 .

                                                                                          
Romana Marić, II.c                                                                                               
Antonela Rozić, II.c

Dani kruha i zahvalnosti  
za plodove Zemlje

U našem lijepom gradu Mostaru se 25. listopada 2019. s 
početkom u 12 sati na šetalištu Nikole Šubića Zrinjskog održala 
tradicionalna manifestacija Dani kruha i zahvalnosti za plodove 
Zemlje. Na ovoj manifestaciji sudjelovale su sve osnovne i srednje 
škole izlaganjem proizvoda i plodova zemlje. Manifestacija je bila 
humanitarnog karaktera, a na šetalištu se okupio veći broj građana, 
uključujući osobe iz javnog i političkog života. Učenici osnovnih 
i srednjih škola, uz potporu svojih nastavnika i roditelja, uložili su 
mnogo truda kako bi svoje štandove ispunili raznim plodovima, 
pecivima, slasticama te rukotvorinama. Naša škola je sudjelovala 
u ovoj manifestaciji, a za ukrašavanje štanda pobrinulo se Vijeće 
učenika. Mora im se čestitati i pohvaliti njihov trud jer je štand 
izgledao izvrsno. Teško je bilo odlučiti što izabrati za kušanje zbog 
mnoštva slastica, peciva i raznih plodova koje su izložili, budno 
pazeći i na estetsku dimenziju. 

Posjetitelji su mogli uživati i u raznovrsnom programu koji 
su učenici pripremili, a bilo je zaista za svakoga po nešto, glazbe, 
recitacija, igrokaza, tradicionalnih nošnji i plesova.

Zahvaljujemo Vijeću učenika na izvrsno obavljenom poslu i 
unaprijed se veselimo druženju sljedeće godine.
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U okviru edukativnog projekta 
Asocijacije srednjoškolaca u BiH pod 
nazivom Socijalni dan 18. listopada 2019. 
u Ministarstvu za pitanja branitelja 
Hercegovačko-neretvanske županije 
volontirali su učenici srednjih škola, a 
među njima i članice Vijeća učenika 
naše škole Mihaela Džono, Dragana 
Petrović, Antonela Rozić, Aneta Mikulić 

i Ružica Dugandžić. Ministar Oliver 
Soldo pozdravio je provedbu ovoga 
projekta koji je učenicima omogućio 
upoznavanje  načina rada u upravi te 
stjecanje potrebnih vještina kako bi u 
budućnosti mogli preuzeti društvenu 
odgovornost, raditi na poboljšanju statusa 
mladih u cjelini i doprinositi razvoju 
lokalne zajednice.

Projekt Socijalni dan

Svečana skupština Vijeća 
učenika srednjih škola 
Grada Mostara

Vijeće učenika u  
posjetu Parlamentarnoj 
skupštini BiH

Svečana Skupština Vijeća učenika srednjih škola Grada 
Mostara održava se svake godine tijekom listopada. U 
Gradskoj vijećnici okupili su se ravnatelji, koordinatori i 
profesori srednjih škola s područja grada, kao i drugi 
predstavnici ovoga vijeća. Našu školu su predstavljale 
koordinatorica Vijeća učenika profesorica Žana Divić i 
Mihaela Džono, zamjenica predsjednice Vijeća učenika. 

Predsjedavajuća Skupštine Vijeća učenika srednjih 
škola Grada Mostara Melissa Memić i predsjednica Upravnog 
Odbora Vijeća učenika Andrea Pažin okupljenima su 
prezentirale rad Vijeća u protekloj godini. Tijekom skupštine 
predstavljeni su novi članovi Vijeća učenika i konstituirana 
Skupština Vijeća učenika srednjih škola. Također, planiran 
je i izbor Radnog predsjedništva Skupštine, te imenovanje 
Radnog tijela za pripremu programa aktivnosti Vijeća 
učenika srednjih škola Grada Mostara u školskoj 2019./2020. 
godini. 

 Novinarska sekcija u suradnji s Vijećem učenika

Institut Perpetuum mobile, u okviru projekta Iniciraj 
dijalog pod sloganom „Aktivni mladi za transparentne 
parlamente“, organizirao je posjet Parlamentarnoj skupštini 
BiH u Sarajevu. Našu su školu, u listopadskoj skupini, 
predstavljale učenice Katarina Pezer i Mihaela Džono.

U klupe parlamentaraca sjelo je oko 240 srednjoškolaca 
iz šest gradova Bosne i Hercegovine, a pripremljen je i 
program gdje se simuliralo zasjedanje skupštine. 

Srednjoškolci su dobili priliku raspravljati o zajedničkim 
problemima i ponuditi rješenja. Rezultati njihova zajedničkog 
rada bit će uobličeni u inicijative koje će se uputiti entitetskom 
i državnom parlamentu.

 Vijeće učenika
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Arhiv HNŽ-a: Za istraživački 
rad drugo mjesto

UŽIVALI SMO U MONODRAMI

Marketing kao  
posao budućnosti

U povodu 12.  prosinca dana 
Arhivske službe raspisan je nagradni 
natječaj za istraživački rad za učenike 
srednjih škola na području HNŽ-a. 
Od ponuđenih tema odabrala sam 
Hamida Dizdara, arhivista i 
književnika. Uz konzultaciju s 
profesoricom Draženkom Penavić 
odlučila sam se okušati u istome. 
Zahvaljujući svom radu osvojila 
sam drugo mjesto, a nagradu sam 
preuzela u Arhivu HNŽ-a. Za mene 
je to bilo odlično iskustvo te se 
radujem novim istraživanjima.                                                                                                         
 Anamaria Gavran, 2.a

Učenici 2. b odjela zajedno s razrednicom 
Renatom Jakovljević 15. studenoga pogledali su 
zanimljivu predstavu u Kosači. Radi se o 
humorističnoj monodrami „10 pjesama koje su 
označile kraj mog ljubavnog života“ mladog 
bjelovarskoga glumca Ivana Ožegovića. Predstava 
je romantična komedija koja tematizira odnos 
glazbe i ljubavi, koje su označile “kraj njegovog 
ljubavnog života” u nadasve energičnoj izvedbi. 

U središtu zbivanja je život jednog rockera koji 
prolazi kroz različite životne faze, a pjesme koje 
sluša veže uz situacije i djevojke u koje je zaljubljen. 
Ožegović na zanimljiv način progovara kroz 
primjere koliko nas glazba koju slušamo određuje 
i kako usmjerava naše ljubavne odnose. Učenici 
su uživali u izvrsnoj izvedbi prožetoj  humorom, 
pozitivnom energijom i odličnom glazbom.

 Novinarska sekcija

U organizaciji Vijeća učenika Grada Mostara 
17. studenoga 2019. ispred Mepas Malla obilježili 
smo Međunarodni dan srednjoškolaca. Naime, 
Međunarodnim danom srednjoškolaca proglašen 
je 17. studenoga u znak sjećanja na studentske 
prosvjeda u Pragu 1939. koje su nacisti brutalno 
ugušili. Tijekom prosvjeda student Jan Opletal 
je ustrijeljen, a  15. studenoga njegova pogrebna 
povorka, koja se sastojala od tisuća srednjoškolaca 
i studenata, pretvorena je u antinacističke 
demonstracije. Nacisti su na sve to odgovorili 
zatvaranjem ustanova visokog obrazovanja, 
poslavši 1200 studenata u koncentracijske logore. 
Devet studenata i profesora je strijeljano. Prvi 
Međunarodni dan srednjoškolaca i studenata 
obilježen je 1941., a utemeljilo ga je Međunarodno 
vijeće učenika u Londonu. Zanimljivo je da su 
se na ovaj nadnevak dogodili i drugi događaji 
koji su povezani sa studentskim nemirima, 
poput bunta grčkih studenata 1973. godine. 
Planirane aktivnosti ispred Mepasa trajale su 
od 12 do 14 sati i protekle su u  natjecateljskom 
duhu, odnosno  interaktivnom druženju učenika 
kroz različite igre. Jedna od igara bio je i kviz 
općeg znanja u kojem su sudjelovala četiri 
učenika naše škole i uspjeli su izboriti polufinale. 
Vijeće učenika predstavljali su: Gabriel Čerkez, 
Luka Šakota, Antea Drmać, Ružica Dugandžić, 
Aneta Mikulić, Franko Tomić, Antea Dedić, 
Deni Preklapaj, Marija Vidović i Barbara Marić 
pod vodstvom predsjednice Vijeća Katarine 
Pezer. 

                                                                               

Dana 7. studenoga 2019. 
održano je predavanje Marketing 
kao posao budućnosti. Predavanje 
je održala stručna savjetnica iz 
Visokog učilišta Algebra u Zagrebu 
Ružica Krpan. Učenicima su 
predstavljeni svjetski trendovi te 
razvoj tehnologije u smjerovima 
d i z a j n a  i  mu l t i m e d i j s k o g 
računarstva, programskog i 
sistemskog inženjerstva te digitalne 
ekonomije i marketinga. Kroz 
predavanje učenici su upoznati sa 
situacijom na hrvatskom i svjetskom 
tržištu rada, trendovima i utjecaju 
tehnologije na poslovanje primjerima 
uspješnih digitalnih projekata, 
Google kampanjama i marketingom 
na društvenim mrežama. Između 
ostaloga,  učenicima je prikazana 
važnost poznavanja Google 
Analytics i načine na koje se može 
dobiti Google Analytics certifikat 
te raz l ika između staroga i 
suvremenog marketinga i važnost 
i n f l u e n c e r a  u  d a n a š n j e m 
marketingu. Zahvaljujemo se Ružici 
Krpan na odličnom predavanju!                                                                                                          
 Filip Ostojić, 4.c

MEĐUNARODNI DAN 
SREDNJOŠKOLACA

Naši učenici i 
profesori 18. 
studenoga 2020.  
nazočili su misi 
slavljenoj u crkvi 
sv. Ivana 
Krstitelja. Nakon 
mise pridružili 
smo se koloni 
sjećanja i zapalili 
svijeće za sve 
stradale u 
Vukovaru.

Članovi Novinarske sekcije
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U prosincu, mjesecu blagdana, dobrote i 
humanosti Vijeće učenika naše škole organiziralo 
je humanitarnu akciju namijenjenu štićenicima 
udruge Minores. Naime, ova inicijativa zajedništva 
i pomoći beskućnicima i ostalim društveno ugroženim 

osobama nastala je u okviru Susreta za mlade, 
a osnovni joj je cilj upoznavanje i približavanje 
onim ljudima koji su izgubili ne samo krov nad 
glavom i toplinu pravog doma nego i povjerenje 

u ljudski rod, te skrenuti pozornost okoline na 
problem beskućnika i ostalih društveno ugroženih 

osoba.
Vijeće učenika uputilo je zahvalu svim 

sudionicima ove lijepe humanitarne priče 
profesoricama, učenicima i roditeljima koji su im 
dali svoju podršku i aktivno sudjelovali u ovoj 

humanitarnoj akciji, jer to i jest jedna od odgojnih 
komponenti obrazovanja, naučiti kako biti čovjek 
za čovjeka u potrebi.  Ova hvale vrijedna akcija 
potaknula je i kadete HŠK Zrinjski na aktivnost te 
su izrazili želju da doniraju namirnice. Članovi 
našeg Vijeća učenika su im s velikim zadovoljstvom 

proslijedili kontakte udruge Minores, sretni što se 
lanac dobrote nastavlja...

HUMANITARNA AKCIJA

Advent u našoj školi obilježen je na poseban način. Odjeli s 
razrednicima prijavili su se za sudjelovanje u programu  od 2. 
do 18. prosinca 2019.  Maštovitosti i zabave nije nedostajalo 
u osmišljavanju programa, ali i gastronomske ponude. Svi 
odjeli bili su vrijedni i radost podijelili sa svima nama tijekom 
velikog odmora. Blagdanski kolači, ukusna slana i slatka peciva, 
domaći proizvodi našeg hercegovačkog kraja, topli čaj mirisali 
su predvorjem. Godilo je svima i na malim odmorima uzeti 

kolačić, popiti čaj jer uvijek ostane i za kasnije. Igre i zabave 
nije nedostajalo, a najvažnije od svega zajedništva i druženja u 
iščekivanju radosnog blagdana Božića. Sve to vidimo na našim 
fotografijama s druženja.2. prosinca 2019.  Zajedno s našom 
ravnateljicom Ivanom Novak pripremalo se za kićenje predvorja.  
Taj dan smo imali sreće jer 4.c i 4.a ima  sat razrednika pa smo 
s našim razrednicama Ivanom Rosić i Draženkom Penavić 
ukrasili predvorje škole.
3. prosinca Naša vjeroučiteljica Zorica Miloš je s učenicima 
postavila jaslice u predvorje škole.
4. prosinca Profesorica Ana Šutalo s učenicima pripremila 
plakat o adventu.  (Prvu svijeću zapali u svome srcu. Tu će ona 
najljepše gorjeti. Tu će njena svjetlost najkorisnija biti…fra Josip 
Vlašić)

5. prosinca  Učenice 4.g i 4.f s razrednicama  
Karolinom Vrljić i Sanjom Bevandom 
predstavili su se uz božićne pjesme i slasne 
kolače. 6. prosinca Program za blagdan 
svetog Nikole pripremili su učenici 1. d 
s razrednicom Antonijom Nikolić i 3. b 
s razrednicom Zoricom Miloš.  Uživali 
smo u glazbenom dijelu. 
12. prosinca Učenici 3.a s razrednicom 
Vanjom Ćorić i 2.b s razrednicom 
Renatom Jakovljević  te odjel 4. e s 
razrednikom Viktorom Blagojevićem 
osmislili su zanimljivu igru.  U 
natjecateljskom dijelu zamatanja poklona 
pokazali smo vještine: brzinu, spretnost, 
okretnost i snalažljivost.  Nagrada za prvo 

Advent u našoj školi
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U mjesecu prosincu nastavljamo s humanitarnim 
akcijama! Pridružili smo se akciji „Čep u džep“ koju je 
organizirala udruga „Ms vjera i borba“ Mostar, a cilj ove akcije 
je prikupljanje pvc čepova za oboljele 
(invalidne osobe) u svrhu kupovine 
invalidskih pomagala i lijekova. 
Tijekom akcije “Čep u džep” 
unutar naše škole postavljene su 
kutije za prikupljanje pvc čepova. 
Humanost je najveća ljudska 
vrlina, neka nam to bude misao 
vodilja. Pomozimo onima 
kojima je pomoć potrebna!

AKCIJA „ČEP U DŽEP“

Advent u našoj školi
mjesto  bila je odlazak odjela i razrednika u kino. 

Gabrijela i Paolo su svojom spretnošću uspjeli da 4.b 
pobijedi i uživa u zasluženoj nagradi.

13. prosinca Potom su nas obradovali učenici 
1. c s razrednicom Draženkom Karačić i 2.d s 
Tanjom Raspudić. Uz slasne zalogaje godila 
je svima i domaća pašteta iz kuhinje naše 
profesorice Olgice Zovko i ravnateljice Ivane 
Novak. Hvala im!
16. prosinca Odjeli  4.c i 4. d s razrednicama 
Ivanom Rosić i Anom Šutalom pripremili su 
ukusnu zakusku. Slane kiflice su bile njami. 
Veliki odmor nam je bio kratak.

18. prosinca 2019. program za najmlađe i one 
nešto starije pripremili su učenici 4.a i 4.b s 

razrednicima Draženkom Penavić i Kornelijom 
Marijanović.                   
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U četvrtak, 30. siječnja 2020. 
predstavnici Ekonomskog fakulteta 
Sveučilišta u Mostaru posjetili su našu 
školu gdje su održali prezentaciju 
fakulteta te ukazali učenicima zašto 
odabrati i što studirati na Ekonomskom 
fakultetu.

Zahvaljujemo asistentu Damiru 
Lucoviću, asistentici Lidiji Šunjić i 
studentu 5. godine Ivi Čarapini na 
zanimljivom i poučnom izlaganju.

  Filip Ostojić, 4.c

U utorak, 28. siječnja 2020. posjetili 
su nas članovi udruge NVO Novi pogled 
i održali predavanje o temi Očuvanje 
zdravlja - samopregled dojke.

Profesorica Tanja Goluža i Maja 
Memić objasnile su zašto je samopregled 
dojki važan. Uputile su nas u postupke 
samopregleda te kada treba početi 
poduzimati zaštitne mjere. Posebice su 
naglasile i upozorile nas da RANO 
OTKRIVANJE SPAŠAVA ŽIVOT!

                                                                                                                
 Dragana Prusina,4.b

Maturanti Srednje ekonomske škole Joze 
Martinovića 13. veljače 2020. sudjelovali su 
na prezentaciji programa YourJob. Naime, 
predstavnici regionalnog projekta potpore 
mladima pri zapošljavanju YourJob – Youth 
Overcoming Unemployment Regionally 
through Job Opportunities on the Balkans 
project upoznali su naše učenike s aktivnostima 
u okviru programa, informirali ih o obukama 
i radionicama za jačanje vještina i profesionalne 
orijentacije koje planiraju organizirati u 
sljedećem razdoblju. Maturanti su pomogli 
u  od abi r u  tema koje  on i  smat r aju 
najpotrebnijima za buduće radionice. „Proveli 
smo lijepo i plodonosno vrijeme s našim 
mladim maturantima, zahvaljujemo upravi 
škole na prilici i suradnji“ – poručili su iz 
YourJoba.        Nikolina Buhač, 4.b  

Prezentacija  
Ekonomskog  
fakulteta Sveučilišta  
u Mostaru

Radionica o profesionalnoj orijentaciji

EDUKACIJE 
NIKAD  
DOVOLJNO!
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 Već tradicionalni odlazak na snijeg u 
siječnju/veljači na radost svih nas i 2020. je 
organiziran. Naši profesori tjelesnoga odgoja 
Viktor Blagojević i Goran Prodanović 
pobrinuli su se za odlazak na jednodnevni 
izlet na Kupres. Mjesto poznato po zimskim 
turističkim sadržajima i ekološki očuvanoj 
prirodi. Na dolasku na skijalište Sportsko-
rekreacijskog centra Adria Ski  ljubitelji 
skijanja uputili su se prema žičari.  Ekipa 
skijaša naših učenika s profesorima 
neumorno je se spuštala niz staze, koje su 
bile dobre za skijanje. Ostali su ih bodrili 
vozeći se žičarom i uživajući u pogledu na 
snježni pokrivač. Sanjkanja i veselih snježnih 
radosti nije nedostajalo. Uvjerili smo se i u 
nepredvidivost planine te da u jednom danu 
možete doživjeti sve vremenske prognoze. 
Toplo vrijeme u jutarnjim satima nije 
obećavalo, ali oko 14 pahulje su nas 
obradovale dok smo se peli  žičarom na vrh. 
Počeo je padati gusti snijeg  i puhati vjetar. 
Ta iznenadna mećava nas je okupila u konobi 
na vrhu skijališta. Godio je topli čaj i ugrijati 
se uz toplu vatru.  Ali i ručati  jer na svježem 
zraku se bolje jede.   Kao i uvijek, bilo nam 
je odlično. Uživali smo u druženju s 
prijateljima, prirodi i zimskim radostima. 

U poslijepodnevnim satima krenuli 
smo prema Mostaru. Savjetovali bih svim 
učenicima da ne propuštaju ovakve izlete i 
iskoriste priliku za naučiti nešto novo, jer 
sk ijanje je odličan sport. Vjerujte, 
srednjoškolsko vrijeme brzo projuri stoga, 
uživajte u druženjima. Mi jesmo!                                                                                                         

Izlet na 
Kupres
Barbara Marić, 4.a
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Maškare 
su stigle…

Na pokladni utorak, 25. veljače  svatko je imao priliku 
postati netko drugi. 

I ove godine bili smo kreativni i dosjetljivi.  Odjeli su 
odabrali teme i predstavili se u predvorju škole. Profesorice 
su imale odlične frizure. Liječnici, bolesnici, duhovi,  lopovi, 
zatvorenici i policajci zauzeli su stubišta i vrebali na 
svakom koraku. Ucviljena rodbina plakala je na 
pokopu, dok su miševi i mišice šetali po dvorištu.  
Karte su se posložile svih 10 u špil. 

Jedna vještica na metli je sve obilazila 
da provjeri zabavljamo li se? Naravno 

da smo se zabavljali. Još dan bez ispitivanja smo imali za 
odjel koji je se tematski maskirao. 

Za dva najbolja maskirana odjela odabrani su učenici 
3.a i 4.b. Učenici 4. b dobili su dan bez ispitivanja. Učenici 
3.a s razrednicom Vanjom Ćorić dobili su nagradu odlaska 

u Cinestar. Čestitamo svima, a posebice 3.a i želimo im 
dobar provod.  Luka Stojkić, 4.c
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U našoj školi je u okviru projekta 
Prevencija nasilja održano predavanje o 
temi Prevencija nasilja i ovisnosti. Gost 
predavač bio je predstavnik Ministarstva 
unutarnjih poslova, kriminalistički inspektor, 
osoba s dugogodišnjim iskustvom u borbi 
protiv narkotika gospodin Nikola Lovrić. 

Približio je svoja saznanja o narkoticima 
učenicima 1., 2. i 3. razreda, govoreći im o 
opasnostima konzumiranja opojnih sredstava 
koja su danas dostupna mladima. Kroz 
mnoge primjere i savjete, uz pomoć svoje 
asistentice, inspektor je učenicima poslao 
jasnu poruku kako svim opojnim sredstvima 

MORAJU odlučno reći NE!
Inspektor Lovrić je posebno naglasio 

važnost prevencije vršnjačkoga nasilja i svih 
posljedica koje mogu proizaći putem zakonske 
regulative. Učenici su imali priliku postavljati 
pitanja te se na taj način dodatno informirati 
o ovoj važnoj temi. Novinarska sekcija

PREDAVANJE O PREVENCIJI VRŠNJAČKOGA NASILJA I OVISNOSTI

PINK SHIRT DAY 
Milijuni mladih diljem svijeta, 26. 

veljače 2020. obilježili su Međunarodni dan 
prevencije vršnjačkog nasilja Dan ružičastih 
majica izvorno Pink Shirt Day. Sve je počelo 
2007. kada je učenik u Kanadi bio izložen 
vršnjačkom nasilju u školi, zbog dolaska u 
ružičastoj majici, koja je bila simbol podrške 
majci koja je oboljela od karcinoma. Školske 
kolege odlučile su podići svoj glas protiv 
nasilnika i dati podršku zlostavljanom 
učeniku tako što su se sljedeći dan svi u 
školi pojavili u ružičastim majicama. 
Ponosni smo i na činjenicu da je 
inicijativom Vijeća učenika naše škole 
i Vijeća učenika Osnovne škole lije 
Jakovljevića 24. veljače 2016. prvi put 
u BiH obilježen Dan ružičastih majica. 
Sretni smo jer se tradicija nastavlja. 
Koordinacijski tim za prevenciju nasilja: 
Sanja Bevanda, prof., Draženka Karačić, 
prof., u suradnji s Vijećem učenika  i 
koordinatoricom Žana Divić, prof. priredili 

su niz aktivnosti i ove godine:  Ružičaste 
majice tematski i konceptualno dizajnirane  
za profesorice i učenike ;transparent u 
školskom dvorištu;  Photo corner;  brošurice; 
Pink plakat izrezan u obliku majice;  oslikana 
ploča u školskom predvorju;  Power Point 

prezentacija. Obilježavanjem ovog dana, cilj 
nam je potaknuti tolerantno ponašanje, 
stvoriti sigurno okruženje, bez osjećaja 
superiornosti i inferiornosti kod pojedinaca. 
Pozitivno ozračje u kojem će se svatko 
osjećati prihvaćeno i ravnopravno. 

P.S. Hvala na nesebičnoj podršci i 
mot ivac ij i  od sa mog počet k a ,  na 
samozatajnom radu koji je vidljiv na 
prekrasnim, personaliziranim ružičastim 
majicama.      

Vijeće učenika  
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DVOJBA

Luđi tko je: onaj ludi
Ili pak su luđi oni
Koji ludog slijepo prate
Pitanje je tko je luđi

Gori tko je: koji sudi
A savjest mu krivo zvoni
Il suđeni, koji pate
Nevinosti što su tuđi

Krivlji tko je: koji voli
Svakoga, a tuđem brani
Il je onom ipak grješka
Koji javno drugog blati

Grješan tko je: koji moli
Zavišću si dušu hrani
Ili kojem molitva je teška
Al pred Boga može stati

Jadan tko je: što daruje
O tome se svakom hvale
Oli onaj koji pruži
U tajnosti malo manje

Tužan tko je: što samuje
A na druge grijehe svale
Ili grješnik što se druži
S grješnim, o tom ima znanje

Sretan tko je: taj bogati
Kome novac da ostavi
Il siromah, djeca mnoga
S kojim koru kruha dijeli

Uspjet tko će: realisti
Koje rizik odmah davi
Il što vjeruje u svoga
i ulaže život cijeli
 Ante Škegro, III.a

ŠKOLSKO NATJECANJE 
ZA DANE HRVATSKOGA 
JEZIKA

Kada mi netko kaže „poklon“, odmah se ukaže osmijeh na mome 
licu, ali i na licu onoga koji mi poklanja. Svi mi volimo biti 
darivani, ali i darivati druge. No, je li svaki poklon zapravo poklon, 
je li isto ako je darovan iz ljubavi ili iz interesa? To su pitanja o 
kojima vjerojatno ne razmišljamo tako često, ali bismo možda 
trebali.
U životu često djelujemo i postupamo ne promislivši jesmo li 
mogli možda bolje. Učenik sam prvog razreda srednje škole i 
često se susrećem s raznim oblicima „darivanja“. Danas se na 
svakome koraku može naići na različite „poklone“. Prihvaćamo ih 
jer radoznalost i traženje mjesta u društvu, pogotovu u fazi 
puberteta, nadvladaju nekad mozak i racionalno razmišljanje. 
Često nam se nude cigarete, alkohol, razna opojna sredstva i 
drugo pod krinkom dobronamjernosti. To što nas i naš organizam 
takve stvari truju, ne bude nam važno jer, kako kažu, poklonu se 
„ne gleda u zube“. Naravno, prvi je put darovano, besplatno je, ali 
što nakon toga? Eh, da... tek onda shvatimo kakav smo poklon 
uzeli i s kojom nam je namjerom dan. 
U većini slučajeva ne shvaćamo pojam „poklon“ u njegovu 
pravom značenju, nego promatramo površno. Svakodnevno 
zapravo dobivate i dajete poklone, poklone koji pričaju. Svaka 
mamina topla riječ, svaki njezin zagrljaj nama je poklon, a i nas 
ne košta ništa darovati nekomu ugodnu riječ. Netko možda ne 
dobiva tu vrstu poklona, a netko opet tko ih i dobiva, ne cijeni ih. 
Ti, koji čitaš ovo, da, ti... Ti si nekomu poklon za dobrojutro i 
lakunoć, nemoj dopustiti da taj poklon ostane zapakiran i 
neotvoren. Pokloni često govore umjesto nas. Živimo u vremenu 
kada se znanje može kupiti, kada bijela kuverta može učiniti da 
problemi nestanu, a tada svi imaju oraha u džepu. Glavno 
sredstvo koje sve pokreće jest, naravno, novac. Ako ga imate ne 
čekate u redu – već ste u ordinaciji kod liječnika; ne idete na 
razgovor za posao – već ste u uredu. Na žalost, sve je 
materijalizirano, onaj tko ima novac, ima i moć, a svi ostali su 
podređeni. Nije sramota odbiti poklon, ali jest primiti ga ako je 
darovan iz interesa, jer nijedan poklon ne može kupiti čist obraz! 
U životu je najbitnije biti čovjek i imati čistu savjest, ali većina 
ljudi to izgubi baš zbog jedne stvari – novca. Radimo li išta u 
suzbijanju  mita i korupcije? Ili i dalje sjedimo mirno, živimo naše 
živote te se žalimo kako nam je loše. Loše je jer se nismo 
probudili, a sve se te radnje ponavljaju iz dana u dan. 
Primiti iskren i dobronamjeran dar skoro je nemoguće – ako ga i 
dobijete, čuvajte ga jer ga još nisu otpakirale prljave ruke. Za 
problem korupcije i mita krivi smo svi jer ih prešutno 
odobravamo. Ovo je naša stvarnost i poduzmimo već jednom 
nešto u vezi s tim jer – pokloni dolaze iz srca, a ne iz džepa!
David Čerkez,
učenik 1. d razreda

Pokloni pričaju... Čitav život nešto poklanjamo drugima, a i sami 
primamo poklone od drugih. No, nemamo baš svi iste namjere u 
davanju ili primanju poklona. Možda je moja namjera dobra, 
možda i tvoja, ali, na žalost, uvijek postoje oni koji kroje svoju 
pravdu, koji misle da su iznad zakona. Takvih je, na žalost, mnogo 
više u svijetu nego što mi znamo i mislimo, poklone prihvaćaju 
kao nezasluženu plaću za nešto što su učinili, a ti se pokloni zovu 
mito. 
Tražeći najbolju definiciju mita, naišao sam na mnogo njih, kao i 
na brojne citate vezane uz istu temu. No, shvatio sam da uz sve 
citate i definicije ovoga svijeta ipak radimo onako kako smo 
prinuđeni ili ipak kako nam „viša sila“ naloži. Iako je davanje mita 
izvan svih moralnih ljudskih prava i načela, život nam donese 
određene situacije koje nas primoraju na takve radnje, iako ih ne 
odobravamo. A zašto je to tako? Zašto je to općepoznato stanje i 
zašto je postalo normalna stvar u većini javnih ustanova u našoj 
zemlji? Zašto novac vlada nama, a ne mi njime? Zašto u našoj 
zemlji prednost imaju oni koji su punih džepova? Zašto se gleda 
novac, a ne talent? Znate zašto? Zato što smo mi to dopustili ! 
Svijet je postao tako tmuran, crn i zao, ali ne samo zbog kriminala 
i onih koji su poznati kao zli, nego zbog nas dobrih koji nismo 
ništa učinili, nismo djelovali. Mi smo glavni i odgovorni krivci za 
sve loše što se trenutno događa u svijetu, pa čak i za ovoliku 
rasprostranjenost mita i korupcije. No, na žalost, iako mnogi od 
nas ne odobravaju tu pojavu, tu duhovnu i moralnu pokvarenost, 
svjesni smo koliko će nam lošije biti ako u određenim situacijama 
pokušamo izbjeći podmićivanje. Jer, ponavljam, iako se to protivi 
svim etičkim zakonima, morate priznati da se, primjerice, kada 
ubacimo koju stoticu liječniku u džep, osjećamo drugačije, u 
jednu ruku sigurnije. Znam da navedeni primjer zvuči nemoralno 
i loše, ali na žalost živimo u takvoj sredini gdje je to svakodnevica. 
Žalosno, ali istinito. Međutim, nije li vrijeme da se to napokon 
zaustavi, nije li vrijeme da na snagu stupe zdrav razum, 
pravednost, krepost i moralnost. Ja mislim da jest, a vi? 
Mi smo ti na kojima svijet ostaje i vrijeme je da napokon krenemo 
pravim putem. Jedino će nas taj put odvesti k uspjehu i 
prosperitetu, zato se i zove pravi. Stoga smogni snage, kreni 
odmah, ne budi zabrinut ako nisi tatin sin ili mamina princeza, 
nego čvrsto i sigurno koračaj pravednim putovima života i ne 
posustaj! Jer samo ćeš tim putovima stići tamo gdje vlada 
dobrota i mir, tamo gdje je vječni raj.
 
 
 
 
Ivano Marić,
učenik 1. d razreda

Nakon provedenog školskog natjecanja na 
županijsko natjecanje poslali smo likovne radove 
učenika: Katarine Lasić, Jakova Miletića 
i Luke Šakote. 
Čestitamo Katarini Lasić na osvojenom prvom 
i Jakovu Miletiću na 3. mjestu.

U POVODU MEĐUNARODNOG DANA BORBE PROTIV KORUPCIJE

Pobjednici školskog natjecanja u 
pisanju poezije su 1. mjesto Ante 
Škegro s pjesmom Dvojba. 
Drugo mjesto pripalo je Ani 
Čuljak, učenici 1.d s pjesmom 
Zemlja. Treće mjesto pripalo je 
Anamariji Gavran za pjesmu 
Zašto odlaze.
 Učenik Ante Škegro je trebao 
predstavljati našu školu na 
županijskom natjecanju. 
Planirano županijsko natjecanje 
za Dane hrvatskoga jezika je 
odgođeno zbog novonastale 
situacije u ožujku.
Čestitamo našem Anti. On je za 
nas pobjednik.                       
Novinarska sekcija

POKLONI PRIČAJU
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Jelena Opančar: Branimir i ja smo generacija 
2006./2011. Završila sam studij matematike i 
informatike.   Stručnu praksu i ispit sam obavljala 
u Ekonomskoj školi. Smatram da je ekonomska 
škola odličan izbor. 
Branimir Gagro: Zaposlen sam na Prirodoslovno-
matematičkom fakultetu. Velik naglasak bih 
stavio na općeobrazovne predmete, tj. kvalitetu 
nastave navedenih. U prvom redu jezika, 
matematike i informatike, što je nama pomoglo 
da studij završimo na vrijeme.

Dolores Kožulj: Generacija koja je već odavno 
napustila školske klupe 2007. Završile smo 
studij hrvatskoga jezika i književnosti. Moja 
suradnja sa školom nije završena. Omogućili 
su mi obavljanje polaganje stručnog ispita.
Dragana Miletić: Tijekom srednjoškolskog 
obrazovanja bili smo aktivni. Posjećivali i 
sudjelovali u vježbeničkim tvrtkama Poduzeća 
za vježbu, u uredništvu lista Riznica. Nikad 
nam nije bilo dosadno.

Lidija Bošković: Prije sedam godina završila 
sam srednju školu. Magistrica sam ekonomije, 
a danas zaposlena kao certificirani računovođa.  
Ono što me sigurno motiviralo da se bavim 
ovim poslom je sudjelovanje na natjecanjima 
iz računovodstva. Smatram da je ekonomska 
struka odličan izbor zbog mogućnosti 
pronalaska posla i samostalnog rada.

Nina Popović: Tijekom srednje škole imala 
sam sjajne profesore, temelj za daljnje 
obrazovanje u pravnoj struci. Završila sam 
pravni fakultet, zaposlila se u odvjetničkom 
uredu. Nakon odvjetništva radila kao novinarka. 
Upamtite:  Izučavanja prava, politike i zakona  
je uvijek, ali uvijek  pozitivno, pohvalno i 
pametno.

Daria Gadže i Mihaela Džono: Ponovno 
bismo izabrale smjer upravni referent jer 
pruža mogućnost zaposlenja nakon srednje 
škole, ali i mogućnost nastavka daljnjeg 
obrazovanja.

Jasna Ivanković: Maturantica sam i Glazbene 
škole Ivana pl. Zajca. Smatram da je ekonomska 
škola odličan izbor. Hvala na razumijevanju 
mojim profesorima jer nije jednostavno 
pohađati dvije škole.

Luka Stojkić: Da se opet upisujem u srednju školu, 
odabrao bih ekonomsku jer mi se sviđa ozračje u našoj 
školi. A pogotovo odnos profesora prema učenicima.
Marija Vidović: Ekonomska škola nam je dala izvrsnu 
podlogu za buduće školovanje u ekonomskoj struci.

Patrik Bošnjak: Zadovoljan sam 
potporom škole i razumijevanjem 
profesora za naše klupske obveze 
što nam uveliko pomaže da ih 
uskladimo sa školskim. Ivan Bašić: 
Ponekad je teško sve stići, ali 
dobrom organizacijom vremena 
sve je moguće. Hvala našim 
profesorima na potpori. Paolo 
Knežević: Redovito i  rado 
sudjelujem u svim školskim 
športskim aktivnostima. Bilježimo 

kao škola izvrsne rezultate. 
Uspijevam uskladiti obveze.
Josip Radoš: Već 12 godina se 
bavim nogometom i nadamo se 
da ću nastaviti uspješnu karijeru.  
Budući da sam maturant, privodimo 
i ove obveze kraju. Hvala svima!

Robert Zelenika:2009./2013.
Završio sam računovodstvo i f inancije. 
Trenutačno zaposlen kao bankar u odjelu 
upravljanja i kontrole rizika. Gradivo iz 
računovodstva mi je pomogla za učinkovitu 
i temeljitu prilagodbu na fakultetu. Smatram 
da je ekonomska struka  pruža dodatno znanje 
svijesti u širokom polju i omogućava veliki 
korak u daljnjim ostvarenjima i  izazovima 
koje nas očekuju.

Sanja Miletić: Ponovno sam se vratila u 
školske klupe. Ovog puta u ulozi nastavnika. 
Predajem ekonomske predmete. Smatram 
da je ekonomska škola odlična podloga za 
nastavak školovanja i otvara vrata u poslovnom 
svijetu. Nudi mogućnost zaposlenja u bankama, 
osiguranjima, institucijama ili kao i ja možete 
biti nastavnik ekonomske struke. Ako se vidite 
u nekom od ovih zanimanja, ekonomska škola 
je pravi izbor za vas.

Naši bivši učenici o svom iskustvu tijekom škole i studija

Naši učenici na 
prezentaciji Sunčani 
Hvar u Amfiteatru 

Ekonomskog 
fakulteta.

Učenici 3.a, 3.b, 4.a, 
4.d, 4.e i 4.g su u 

pratnji profesorica 
Vanje Ćorić i 

Bernardice Miličević.
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Vremeplov je na trenutak stao. Cijeli svijet također. 

U petak, 13. ožujka održali smo sastanak i dogovorili 
smjernice za nastavu na daljinu. 

U ponedjeljak,  16. ožujka u 7.30 zvonilo je online 
zvono pjesmom Neka cijeli ovaj svijet sja u suncu… 
Djelatnici Srednje ekonomske škole Joze Martinovića 
krenuli su složno, svi kao jedan.  Svi smo bili u našim 
virtualnim učionicama prema dnevnom rasporedu. 
Svako jutro počelo je s novom skladbom kojom nas 
je budila ravnateljica Ivana Novak. .

Motivacije i pozitivne atmosfere nije nedostajalo. 
A glazba koja nas je budila  to i potvrđuje. Parni 

valjak Uhvati ritam; Queen The Show Must Go On; 
Don’t Worry Be Happy Bob Marley, Hladno pivo I ovo 
će proći..

 Organizirali smo nastavu na daljinu. Odgovorno 
prema društvenoj zajednici i prema svom poslu. 
Interaktivno s našim  učenicima.

Naravno, bilo je zanimljivih anegdota, dosjetki, 
poteškoća, pravdanja izostanaka, nesporazuma. Podijelit 
ćemo neke u našem listu.

No, ustrajnost, učenje, istraživanje i strpljivost nas 
je dovela da smo našu nastavu na daljinu izravno imali 
s našim učenicima sve do kraja.

16. ožujka  
2020.   

OSTANIMO 
DOMA! 
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Tijekom nastave na daljinu izdvojili smo zanimljive sadržaje u poučavanju,   

istraživački rad i kreativnost naših učenika i profesora. Ovo su samo neki od njih. 

To je najduža riječ koja je objavljena u jednom od rječnika engleskoga jezika, točnije u 
Oxford rječniku. Sastoji se od 45 slova.  Citat o obrazovanju: “Education opens up the mind, 
expands it and allows you to improve your life in so many ways.” Ovo je jako lijepa i istinita 
rečenica o obrazovanju, koja se pokazala točnom u svim razdobljima. 
Mirela Šitum, prof. 
Draženka Karačić, prof.

Grafički prikazi vremenskih nizova u sklopu 
Excela koje su u okviru vježbi radili učenici odjela 
IV.a,b,c.

Vježba je rađena s ciljem praktične primjene 
naučenog gradiva kroz samostalan rad na računalu. 
S obzirom na okolnosti u kojima se odvijala nastava, 
vježba prikladna za izvođenje nastave putem računala 
gdje su učenici pokazali visok stupanj zainteresiranosti 
za predmet.

  Ivana Rosić, prof.

Francuski jezik
Pjesama se zove Demain, demain što znači sutra i izvodi je HK et les Déserteurs. 
Pjesmu obrađujem kad radim glagolsko vrijeme futur, a sad smo je iskoristili 
za razgovor o budućnosti. Pjesma nas uči da je sutra novi dan, da ćemo pronaći 
ljubav, da će nam se život nasmiješiti. Optimistična i prekrasna... Vrijedna 
slušanja.                                                                                          Antonija Nikolić, prof.
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Matematičke priče iz davnina - Šah

Šah je jedna od najstarijih i najmudrijih 
igara čiji je cilj nizom logičkih poteza doći do 
neprijateljskog kralja i zadati mu šahmat – 
smrt kralja. Jedna od legendi o nastanku ove 
igre vezana je za indijskog cara Šerama.

Kad je car Šeram naučio igrati šah, odlučio 
je nagraditi svoga podanika matematičara 
Sesa za izum šaha i šahovske ploče. Za nagradu 
odluči mu ispuniti bilo koju želju. Mudri 
podanik od cara je zatražio da mu na prvo 
polje šahovske ploče stavi 1 zrno pšenice, na 
drugo polje 2 zrna  na treće polje 4 zrna, na 
četvrto polje 8 zrna i tako svako sljedeće polje 
dva puta više zrna nego za prethodno polje, 
dok se ne ispuni cijela šahovska ploča. Dvorski 
matematičari su želju pretvorili u brojke i 
izračunali:

 18 446 744 073 709 551 615  zrna pšenice
Kada je car saznao da njegove zalihe 

pšenice i da su stotinu puta veće ne bi bile 
dovoljne da ispuni želju, odlučio je nadmudriti 
matematičara i ponudio mu da zajedno s 
njegovim slugama broji zrna pšenice. Naravno, 
do brojanja nikad nije ni došlo.

Niz brojeva 1,2,4,8,16,32,64,128,… zove 
se geometrijski niz, a on opisuje eksponencijalni 
rast. Matematička funkcija koju je podanik 
Sesa poznavao je eksponencijalna funkcija.

  Ana Šutalo, prof.

Cilj: Ponoviti frazeme, vježbati pisanje pismenih 
radova, istaknuti važnost komunikacije i nasmijati 
se!
Hladna kava i glava -  dobre za ten!

Petak, mislim kako ću svoje poslijepodne 
provesti na terasi uz kavicu, ali pojeo vuk magarca.  
Telefon mi stalno zvoni i već zvučim kao papiga 
ponavljajući iste sadržaje. Zašto?  Jer neki sjede na 
ušima kada im se govori. Već sam umorna radeći 
Sizifovski posao te da  uporno ispravljam krivu 
Drinu. A bome toliko je kriva ta Drina da sam 
Superman ne  bih je ispravila. A najteže mi je 
procijeniti kako odvojiti kukolj od žita pa ne znam 

jesu li ti ljudi gluhi, isključeni i sposobni samo za 
monolog ili jednostavno bezobrazni. Ma, naći ću 
ja njihovu Ahilovu petu tako što im se drugi put 
ne ću javiti na telefon. Shvatila sam konačno da 
ima pročitati ime i prezime, a ne jurišati na 
vjetrenjače da će možda biti dijalog. Dakle,  dobili 
su crveni karton dok komunikacija ne postane 
dijalog, baš kakva i treba biti - dvosmjerna.

A do tada kava se ohladila, ali i hladna je 
dobra za ten…koga briga!                        

  Draženka Penavić, prof.

Prezentacije s učenicima pripremila Kornelija Marijanović, prof.
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Na kraju svoga srednjoškolskog obrazovanja velika mi je čast 
i zadovoljstvo što me zapala lijepa, ali i odgovorna dužnost uputiti 
riječi zahvale u ime svih učenika osnovnih i srednjih škola za 
nagradu za izvrsnost u učenju i vladanju koju nam je omogućila 
Vlada Hercegovačko-neretvanske županije. 

Poštovani,
HVALA VAM što ste prepoznali naš trud, 

uspjeh i entuzijazam koji smo kroz godine 
školovanja pokazivali prema učenju i 
obavljanju školskih zadaća, usvajanju svih 
vrijednosti koje su naši učitelji nastojali 
usaditi u nas. 

Obrazovanjem uljepšavamo svoje ja, 
kazao je Konfucije, i to je neosporna istina, 
ali ja moram istaknuti još nešto važno, što 
je mene vodilo i pomagalo mi biti ustrajna 
u postizanju cilja. To je pravo na uspjeh, 
ali i pravo na pogrješku jer „ako ne možete 
napraviti pogrješku, ne možete napraviti 
ništa“. Ovaj citat slavne američke odgojiteljice 
Marve Collins za mene je značio mnogo 
toga, ali najviše od svega govorio mi je da 
ne pokleknem pred problemom nego da 
gledam samo naprijed, da se iz svake 

pogrješke nauči nešto novo. Često stvarnost zna postaviti naoko 
nepremostive zapreke te je katkad potrebna iznimna volja da bi 
se vjerovalo u ono što se želi postići – i u tim trenutcima veliku su 
ulogu odigrali naši nastavnici. Nisu nam samo prenosili znanje 
nego, moram spomenuti, i to je najvrijednije od svega, učili su nas 
i tomu kako biti čovjek. Naučili smo suočiti se sami sa sobom, s 
odgovornošću i stvarnošću, oblikovati vlastite stavove i mišljenja, 
naučili smo kako se založiti za sebe i poštovati druge, usvojili smo 
trajne, istinske vrijednosti poput humanosti, nesebičnosti, 
velikodušnosti, sposobnosti pokazati ljubav drugima. Na tomu se 
temelji naše znanje i ponos. Dragi učitelji, nastavnici i profesori 
– hvala vam na tome! 

U ime svih nagrađenih učenika slobodno mogu ustvrditi da 
ćemo se nastaviti truditi i nastojati dati svoj doprinos u tome da 
se svijet učini boljim mjestom za život.

Mihaela Džono, 
učenica odjela IV. g 

Nagrada Vlade Hercegovačko-neretvanske županije

Riječi zahvale maturantice Srednje 
ekonomske škole Joze Martinovića

Škola je obvezna i draga, 
ali zbog korone nema joj ni traga. 

Online nastava stvara pravu dramu 
pa ponekad zovemo i svoju dragu 

mamu.
 Iako ravnateljica Novak budi glazbom 

mnogi nisu pod satom 
pa im je jedinica za vratom. 

Zezanje, šale i druženje 
    nama sada fale

 pa i školu učenici hvale.
                                                  IV.f
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Pozdrav našim maturantima, a poseban 

pozdrav maturantima  4.d. kojima se ovim 
putem i obraćam. Na početku kao vaš i 

profesor na kraj kao i vaš razrednik bilo mi je 
zadovoljstvo učiti i raditi s vama i kroz godine 

u odgovor godine gledati kako izrastate u 
odgovorne sposobne ljude.

Ovog proljeća kada smo vi trebali staviti 
maske vi ste pokazali svoje pravo lice i zato 

budite ponosni na sebe. Sretno vam od mene. 
     Ana Šutalo, prof.

Dragi maturanti, završavate jedno razdoblje svog 
školovanja, no ono nije kraj.

Nalazite se na raskrižju kada birate put. Budite 
svoji ma kuda vas život odnio. Na tom vašem 

putovanju  želim puno uspjeha,  to znači uspona i 
padova poslije kojih ćete se ustrajno dizati i 

ponosno gaziti odabranom stazom.  Drago mi je 
što smo jedan kraći dio vašeg životnog putovanja 

proveli zajedno. Veliki pozdrav i sretno. 
Inga Kožulj, prof.

Dragi maturanti, Još nekoliko dana i završava se vaše 
srednjoškolsko obrazovanje. Nadam se da ste u ove četiri 
godine ponešto i naučili od nas, vaših profesora. Bit ćete 

sigurno zapamćeni kao generacija koja je najviše putovala. Za 
danas smo planirali maturalnu zabavu, ali iz već svima dobro 

poznatih razloga, nismo u mogućnosti večeras se veseliti i 
plesati. Sigurna sam, kada se sve ovo smiri i budemo u 

mogućnosti, organizirat ćemo najbolju maturalnu zabavu. I 
da vas sve vidim na podiju, nema sjedenja, dovoljno smo 

sjedili u ova dva mjeseca.  Let' s dance 
Kornelija Marijanović, prof.

Drage moje maturantice 4.f, dana, 14.svibnja trebali smo svi zajedno 
biti na maturalnoj zabavi, ali zbog izvanredne situacije nismo pa vam 

se obraćam ovim putem. Za ove četiri godine bilo je teških izazova, 
ponekad i tužnih trenutaka, ali vi ste ove godine završile sa  sjajnim 
uspjehom noseći sa sobom divne uspomene. Ako sam bila stroga i 
ponekad neprijatna to je bilo za vaše dobro, da vas pripremim za 

mnogo veće izazove koji vas očekuju u životu. Zajedno smo savladale 
ovu prekretnicu. Pokaza puno entuzijazma prema učenju  u odnosu 
prema upravi škole i naravno vašim međuljudskim odnosima. Drage 
moje učenice, kada zadnji put napustite ovu školu i krenete u nove 
životne izazove, nadam se da ćete uz pomoć znanja i vještina, koje 

smo moje kolege i ja ugradili, iste uspješno savladati. Budite uvijek ljubazne i velikodušne prema 
ljudima, sanjajte velike snove i budite optimisti čime se god u životu bavili. Pozdravljam vas, 

budite uvijek lijepe i pametne i odgojene. Sanja Bevanda, prof.

Dragi maturanti, danas smo trebali proslaviti kraj vašeg 
srednjoškolskog obrazovanja. Iako nismo zajedno, želim da 
u srcu zadržite lijepe i nezaboravne trenutke i drage ljude i 

pozitivnim mislima okrenete se budućnosti. Sada, kada 
krećete u neko novo sutra, ponesite sve ono dobro i humano 
što smo vam dali. Vjerujte u sebe  da biste uspjeli u životu i 
nastojte razumjeti druge, jer svatko uči na svoj način. Neka 
vas u svemu vode najčišći ljudski ideali - ljubav, istina i rad. 

Od srca vam čestitam na vašem uspjehu.
Ivana Rosić, prof.

Čestitka Dragi maturanti naše škole, 
vjerujem da vas ovih dana preplavljuje bura različitih 

osjećaja. S jedne je strane tu osjećaj sreće jer se približava 
kraj srednjoškolskoga obrazovanja, a s druge pak tuga zbog 
neodržane maturalne zabave, zbog rastanka od prijatelja, 
od djetinjstva… Dragi moj 4.g, moje maturantice, moram 

reći da ste u novonastaloj situaciji bile na razini zadatka, 
dokazale ste da ste postale odgovorne i zrele osobe 

spremne uhvatiti se u koštac sa svim izazovima koji će život 
staviti pred vas. Put vašega odrastanja zajedno smo prošli, 

bilo je tu uspona i padova, mirnih, ali i, znate i sami, 
turbulentnih razdoblja, suza i smijeha, no uvijek sam vas doživljavala kao vlastitu 
djecu. Učila sam vas gramatici i književnosti, ali zapravo je moja najodgovornija 

zadaća bila učiti vas životu, da postanete osobe na koje se može osloniti – 
pouzdane, odgovorne, razborite, pametne, vrijedne i humane. Gledam vas i vidim 

da trud nije bio uzaludan, PONOSNA SAM NA VAS!  
Pred vama su novi izazovi, nove prilike i ozbiljne životne bitke, slijedite svoje snove, 
budite ustrajne i hrabre jer HRABRE SREĆA PRATI! Imajte na umu da sreću čine ljudi, 
a ne stvari, i kada birate stranu, uvijek budite na strani dobra. Želim da nove stranice 

vašega života budu ispunjene uspjehom, obiljem lijepih i sretnih trenutaka!
Svim maturantima naše škole OD SRCA ČESTITAM na uspješnom završetku 

srednjoškolskoga obrazovanja!
Karolina Vrljić, prof.

Dobro jutro, dragi moji, sve vas pozdravljam!
Na početku 4. razreda nitko od nas  nije mogao ni 

zamisliti u kakvim  okolnostima ćemo se naći i na koji 
način ćemo dočekati krunu vašeg srednjoškolskog 

obrazovanja. Stoga,  u ovim posebnim okolnostima, 
želim čestitati našoj posebnoj generaciji maturanata, 
jer vi to doista i jeste.  Sve ovo će za par tjedana  biti 

samo sjećanje, a vi ste učinili da za našu školu ono bude 
lijepo! Pokazali ste da ste ljudi na koje se možemo 

osloniti i na koje uvijek možemo računati. Pokazali ste 
iznimnu odgovornost i ljudskost, i nama i sebi dokazali 

kako se možete suočiti s bilo kakvim problemima i preprekama.
Ono što bih vam kao vaša nastavnica i bivša razrednica željela poručiti jest da se ne 
bojite ničega! Sanjajte velike snove! Živite život punim plućima, no nikada nemojte 

zaboraviti ono najvažnije - uvijek i u svemu ostanite dobri ljudi!
Ovo je čestitka svima vama, ali i vašim roditeljima koji su odgojili tako lijepe i zdrave 
mlade ljude. Pozdravljam vas sve, uz napomenu kako će naše sljedeće druženje biti 

uživo, na vašoj maturalnoj večeri uz pjesmu i ples!
Ivana Novak, prof., ravnateljica

Dragi maturanti, srednjoškolsko obrazovanje 
bliži se kraju. U radu, druženjima, aktivnostima i 

putovanjima pokazali ste zrelost. Posebice, u 
2020. godini izazova za sve nas. Hvala Vam! Moj 
4.a, ponosna sam na vas jer sam dio vaše super 
priče, kao što ste naveli u videu snimljenom za 
Dan škole. Ostanite i dalje odgovorni, marljivi, 
hrabri, pravi prijatelji, ali još malo strpljivi. Jer 

maturalna zabava nije otkazana nego 
odgođena. Stoga, vidimo se..                                                                                             
Draženka Penavić, prof.

Škola je obvezna i draga, 
ali zbog korone nema joj ni traga. 

Online nastava stvara pravu dramu 
pa ponekad zovemo i svoju dragu 

mamu.
 Iako ravnateljica Novak budi glazbom 

mnogi nisu pod satom 
pa im je jedinica za vratom. 

Zezanje, šale i druženje 
    nama sada fale

 pa i školu učenici hvale.
                                                  IV.f
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Prvo kolo atletskog natjecanja za učenice 

i učenike mostarskih srednjih škola održano je 10. 
listopada 2019. Učenici su se borili u disciplinama trčanje 

na 100 i 800 metara te bacanje kugle. U utrci na 100 metara 
našu školu su predstavljale Ivana Rajić (15 sekundi, 25 stotinki) i 

Ana Šimić (17 sekundi, 12 stotinki). Na  800 metara  ponovno je bila 
Ivana Raić (3 minute, 38 sekundi) i Klara Divković (3 minute, 16 sekundi).

ATLETIKA 

Košarka 
muškarci

Rukomet

ŠAH

KUGLA CURE 
Katarina Pezer  5 metara, 40 cm 
Klara Divković 6 metara, 17 cm
UČENICI KOJI SU TRČALI NA 

100 METARA SU: Karlo Grgić 12 
sekundi, 44 stotinke;

Paolo Knežević 13 sekundi, 0,6 
stotinki; Boris Zovko 13 sekundi, 

26 stotinki

Na 800 metara: Marko Raguž 2 
minute, 47 sekunde;

Ante Vrljić 2 minute, 50 sekundi.
 Boris Zovko je osvojio 4. mjesto s 
rezultatom 2 minute, 24 sekundi. 

KUGLA DEČKI
Josip Radoš 9 metara, 17 cm
Filip Ostojić 7 metara, 94 cm

Luka Stojkić 7 m, 62 cm

Ovogodišnje košarkaško natjecanje održano je u Arena 
centru. Našu školu su predstavljali: Mateo Ramljak, Josip 
Dugandžić, Luka Herceg, Luka Stojkić, Luka Rosić, Paolo 
Knežević, Ivan Bašić, Franko Tomić. Prošli smo u skupinu 
1/4 finala.    Od ukupno 17 škola zauzeli smo 4. mjesto.
         Najveći broj koševa dao je Luka  Herceg, učenik 1.b 

razreda.  Luka Stojkić

Dana, 21. listopada 2019. održano je 
natjecanje srednjih škola Grada Mostara u 
ženskom rukometu. Sudjelovalo je devet 

škola. Natjecale su se u dvorani u 
Sjevernom logoru.

Boje naše škole branile su: Gabrijela Stojčić, 
Klara Divković, Ivana Rajič, Ana Šimić, Ana 

Kvesić, Marta Ćorić, Katarina Grgurić, Katarina 
Pezer, Romana Marić, Martina Škobić, Sara Vidačak. 

Najbolji strijelac  u našoj ekipi je bila Ana Šimić.
Sveukupni plasman je osvojeno 3. mjesto. Bravo, cure!

STOLNI TENIS - DJEVOJKE
U natjecanju za stolni tenis  koje se održalo u Osnovnoj 
školi Ivana Gundulića u konkurenciji 14 škola bili smo u 

skupini D. U skupini smo zauzeli  2. mjesto prošli  ¼ finale. 
U borbi za polufinale izgubili smo od Gimnazije fra 

Grge Martića. Našu školu su predstavljale: Katarina 
Grgurić, Jelena Radić, Petra Marković i Iva Ćorić. 

Konačni plasman je 6. mjesto.

STOLNI TENIS -  DEČKI
U konkurenciji od 20 škola bili smo u skupini D.  U 
skupini smo zauzeli 2. mjesto  i prošli ¼ finale. U 
¼ finali smo izgubili od Srednje elektrotehničke 

škole Ruđera Boškovića. Našu školu su predstavljali: 
Mateo Ramljak, Ivan Bašić i Petar Barbarić. 

Ukupan ostvareni plasman je 5. mjesto.

Ovogodišnje prvenstvo u šahu održano je hotelu  
Bristol u Mostaru. Za svaku školu se natjecalo po tri 

učenika i jedna učenica. Odigrano je šest kola po 
 Bergeru. Učenici koji su predstavljali našu školu su: 

Anamaria Gavran (kapetan tima), Luka Šakota,  
Krešimir Vidović i Franko Tomić.
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Tradicionalna godišnja manifestacija u 
organizaciji Sportskog saveza Grad Mostara 

nije održana u svibnju zbog novonastale 
situacije Covida 19 i prekida svih športskih 
aktivnosti u ožujku 2020. Kao i prethodnih 

godina aktivno smo sudjelovali u svim 
natjecanjima. 

KROS 
Odbojka 

dečki 

NOGOMET 

Odbojka djevojke

Ove školske godine 28. rujna održan je kros za učenike 
srednjih škola Grada Mostara na Španjolskom trgu. Učenici 

su bili raspoređeni u četiri kategorije, cure i dečki prvih i 
drugih, kao i trećih i četvrtih razreda.

Najbolji, između ostalih, bili su: Petar Mikulić, Luka Šakota 
i Petar Barbarić koji su predstavljali muški dio ekipe prvih i 

drugih razreda. Dok su Nikolle Nikollei,  Tin Anić i Filip 
Aničić bili su predstavnici 3. i 4. razreda. 

Osvojili smo 4. mjesto, bod je presudio za 3. mjesto. 

Muški malonogometni turnir srednjih škola Grada Mostara 
održan je 20. rujna 2019. na športskom centru 

KANTAREVAC. U grupnoj fazi prvu utakmicu igrali smo 
protiv Turističko-ugostiteljske škole (3:0) , druga utakmica 
protiv JU Druga Gimnazija Mostar (0:2) , a treća utakmica 
bila je protiv Gimnazije Mostar (2:1). Nažalost, naši učenici 

su ispali iz turnira samo zbog gol razlike. Našu školu su 
predstavljali: Goran Šunjić, Ante Vrljić, Josip Radoš, Luka 

Rosić, Karlo Grgić, Luka Spajić, Zvonimir Marić, Petar 
Mikulić, Paolo Knežević, Mateo Ramljak, Luka  Zovko i 

Boris Zovko. 
Konačni plasman od 14 ekipa je 9. mjesto

Naš tim muških odbojkaša odigrao je turnir u Egipatskom selu. Muška ekipa je 
igrala u sastavu: Mateo Ramljak, Ivan Bašić, Karlo Grgić, Zvonimir Marić, Luka 

Zovko, Paolo Knežević, Luka Spajić i Luka Rosić. Ostvarili su 10. mjesto.

Petnaest škola raspoređenih u četiri skupine u Egipatskom selu  u Mostaru 
natjecali su se u odbojci. Učenice koje s igrale za našu školu su: Sara Vidačak, 

Ružica Dugandžić, Katarina Pezer,  Gabrijela Stojčić, Klara Divković, Ana Šimić, 
Katarina Grgurić i Leonarda Cvitković.

Izgubili smo dvije utakmice. Konačni plasman u poretku je 12. mjesto.
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Misa zahvalnica za maturante
Biskup Mostarsko-duvanjske i Trebinjsko -mrkanske biskupije 

dr. Ratko Perić u četvrtak, 18. lipnja 2020. predvodio je misu 
zahvalnicu za maturante u mostarskoj katedrali Marije Majke 
Crkve. 

Izdvojit ćemo  završno maturalno pitanje koje je biskup Perić 
uputio nama maturantima. 

Ili bi ti više volio u Elizejevu školu ili Gehazijevu? 
U rijetke proroke i svećenike koji brane Božji zakon ili 

gehazijevce koji se bezakonički bore za zlato i haljine?  
Ti koji maturiraš ili više voliš u životu pobijediti  ili pobijeliti?

U ime svih maturanata iz 11 različitih srednjih škola našega 
grada pozdravila je maturantica naše škole Anđela Boban. 

Preuzvišeni oče biskupe!
Pozdravljam vas radosna srca u ime svih maturanata iz 11 

različitih srednjih škola našega grada. Okupili smo se ovdje oko 
Kristova oltara tiho izgovarajući naše prošnje Ocu nebeskom. 
Okupili smo se da kažemo veliko HVALA Bogu, roditeljima, 

profesorima, svima onima koji su bili dio nas kroz naše obrazovanje 
i odgoj. Imamo na čemu zahvaliti, samo treba to znati izreći. Obično 
je riječ HVALA, riječ koja ostaje najčešće neizgovorena riječ. Mi ju 
danas želimo izreći jasno i glasno. Svjesni smo da smo zbog korone 
virusa bili spriječeni ovu godinu normalno završiti kao i generacije 
prije nas. Hvala Bogu i na tome. Život ide dalje. I planovi života. I 
u njih želimo  utkati da nas Božji blagoslov prati i nadalje.

Kličemo u Duhu Svetome: BEZ BOŽANSTVA TVOJEGA 
ČOVJEK JE BEZ IČEGA, TONE SAV U CRNOM ZLU. Činjenica 
da ispred Vas stoje, ako Boga da, budući  liječnici, inženjeri, pravnici, 
profesori, ekonomisti, zaposlenici u svojoj struci, možda pak koji 
svećenik ili časna sestra doista pobuđuje radost i uzbuđenje svakome 
od nas. Danas s Vama želimo moliti za darove Duha Svetoga koji 
su nam potrebni kroz život kako bismo ustrajali u životu. U ovoj 
svetoj misi molit ćemo za naša životna zvanja, molit ćemo za 
osluškivanje  Gospodinovoga glasa u svakome od nas koji nam 
govori kamo dalje. Zahvalit ćemo i za naše profesore koji su nesebično 
poklanjali svoje znanje nama, koji su nas učili životnim vrijednostima, 
s kojima smo proveli četiri godine, kažu najljepšeg dijela života – 
vrijeme srednje škole. Hvala vam što ste prihvatili obvezu i dužnost 
da nas pratite i pomažete u našim učeničkim potrebama, a naročito 
u trenutcima kriza, neodlučnostima i nesigurnostima. Preuzvišeni 
Oče, molite za nas i mi ćemo za Vas. Molite da ne odustajemo od 
zacrtanih ciljeva i planova u životu koji će nas još više Bogu 
približavati. Molit ćemo i zagovor Blažene Djevice Marije, kojoj je 
posvećena ova naša mostarska katedrala, da zaista postane nebeska 
Majka svih nas, Majka koja će nas nositi i podizati kao i svaka naša 
zemaljska. Uskoro u našim životima otvaramo novu stranicu, na 
koju će stati mnoštvo riječi i slika. Vi nam, oče biskupe, svojim 
pastirskim i brižnim rječnikom, ispišite nezaboravne trenutke s 
današnjeg misnog slavlja gdje smo se okupili kao maturanti, kao 
mladi koji tragaju za novim životnim putem, našim ljudskim 
snagama to ne bi bilo moguće ostvariti i zato smo ovdje da tražimo 
od Boga milost i snagu za vrijeme koje je pred nama. 

Oče biskupe, molimo Vas da ovu svetu misu prikažete za nas, 
naše obitelji, naše profesore i životne pozive.

           Novinarska sekcija

Ti koji maturiraš 

ili više voliš u 

životu pobijediti  

ili pobijeliti?
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Svečana 
dodjela

U srijedu, 17. lipnja u 11 sati našom školskom 
dvoranom odzvanjala je pjesma Gaudeamus igitur.

Ponosno smo slušali, u plavim odorama i 
kapicama. Položili smo ispit  zrelosti i odgovornosti 
vremena koje nas prati, stoga smo i maske na licu 
imali. Nakon pozdravnoga ravnateljičina govora 
uslijedila je svečana dodjela svjedodžbi maturanata 
generacije 2016./2020.

Uručene su prigodne nagrade učenicima koji 
su tijekom četiri godine ostvarili odličan uspjeh i 
uzorno vladanje.  Završili smo s pjesmom Neka cijeli 
ovaj svijet sja u suncu i neka naša zemlja postane 
sretna…

I naravno, da nas što više ponovno doživi 
ovakvih trenutaka. Na ponos naših roditelja, koji ni 
danas nisu krili suzu radosnicu.

Hvala našim razrednicima i ravnateljici na danu 
koji ćemo pamtiti!

 Vivat academia! 
 Vivant professores!
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MARIJA VIDOVIĆ:  NISAM SAMO 
JA UČENICA GENERACIJE. SVI MI SMO 
UČENICI OVE GENERACIJE PUNE 
RADOSTI, OPTIMIZMA, MAŠTE I 
TALENATA…

 Došavši u Srednju ekonomsku školu 
Joze Martinovića, našli smo se mali i uplašeni, 
toliko da smo mislili da ćemo već drugi dan 
odustati te da nismo dovoljno sposobni 
nositi se sa svim obvezama koje će nas pratiti 
iduće četiri godine. Čovječe, pogledaj nas 
sad. Preživjeli smo. Nikome ‘’ne fali dlaka 
s glave’’. Barem se nadam. Ne samo da smo 
preživjeli, nego smo zreliji, pametniji, 
snalažljiviji i ono najvažnije bliži jedni s 
drugima. Možda neki misle: ‘’Hvala Bogu 
i ovo je gotovo’’, ali pomalo je tužno. Nije 
ovo oproštaj od mladosti i uživanja, ali jest 
od predivnog životnog razdoblja koji nas je 
toliko toga naučio. Hvala našim profesorima 
jer su nam otvorenih ruku utkali znanje i 
pripremili za sljedeću stepenicu našeg 
obrazovanja i rada. No, prvenstveno smo 
zahvalni na ovoj ‘’životnoj školi’’ u kojoj 
smo naučili surađivati, pomagati, paziti se 
i biti dio zajednice. Čak smo se stavili u rizik 
vašeg povjerenja kada smo kršili pravila i 
pomagali jedni drugima na kontrolnom, 

došaptavali na usmenom, možda i lagali da 
bismo nekoga izvukli iz problema. No, to 
nismo činili u cilju da vas naljutimo ili 
razočaramo, nego da budemo tu jedni za 
druge. Prave kolege i prijatelji.

Vjerojatno ste očekivali da ću govoriti 
samo u svoje ime kao učenica generacije. 
Zaista sam ponosna,  sretna i zahvalna na 
onom što sam postigla, ali govorim u ime 
svih nas. Nisam samo ja učenik generacije. 
Svi smo mi učenici ove generacije pune 
radosti, optimizma, mašte i talenata. Uvjerena 
sam da će svatko od nas malim ili velikim 
koracima doprinijeti našoj sredini i ostaviti 
trag. A neki će pak u svoje putne torbe 
spakirati  svoje znanje, kako formalno tako 
i ono životno,  krenuti na put gdje će zauzeti 
mjesto i drugima pokazati što su naučili. 
Nadam se da nitko ne će zaboraviti tko je i 
odakle potječe. Naši izleti i ekskurzija naučili 
su me da je važno uživati u trenutku. Tamo 
smo svojim smijehom i bezbrižnošću 
zaboravili na sve probleme i poteškoće te 
bili jedni s drugima. I naravno sve to smo 
zabilježili u našu ‘’životnu knjigu’’. Ali u 
ovoj srednjoškolskoj su se popunile stranice. 
Vrijeme je da počnemo ispisivati stranice 
nove, kompleksnije i sadržajnije knjige. One 

u kojoj ćemo graditi nove uspomene te biti 
dio svijeta odraslih. Čekaju nas velike stvari. 
Međutim, mi smo spremni. Zahvaljujući 
ovoj školi i jedni drugima. Dobili smo 
potrebno znanje, upute i  ‘’mlazni pogon’’. 
Ali našu staru knjigu rado ćemo otvarati i 
prisjećati se, a nadam se i ponovno sresti. 
Jer kako se kaže: ‘’Ne zbogom, samo 
doviđenja’’. Jedno veliko hvala svima i sretno!
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GENERACIJA: 2016./2020.
UČENICA GENERACIJE: MARIJA 

VIDOVIĆ, 4.a
Draga Marija,
čestitamo ti na zasluženom priznanju, 

trudu, radu i zalaganju.
Ponosni smo na tvoj uspjeh i ostvarene 

rezultate.
Hrabro koračaj stazama života i svojim 

osmjehom i dalje
oplemenjuj druge kao što si i nas.
Želimo ti sve najbolje u budućem 

školovanju.

.
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